
 

15.02 Πρόγραμμα τηλεόρασης 

Ρήματα Β΄ Συζυγίας  

Τάξη 2: θεωρώ 

Ενεργητική Φωνή 

  

Υποτακτική 

Εξακολουθητική Συνοπτική Συντελεσμένη 

να θεωρώ 

να θεωρείς 

να θεωρεί 

να θεωρούμε 

να θεωρήσω 

να θεωρήσεις 

να θεωρήσει 

να θεωρήσουμε 

να έχω θεωρήσει 

να έχεις θεωρήσει 

να έχει θεωρήσει 

να έχουμε θεωρήσει 

Οριστική 

Ενεστώτας Παρατατικός Αόριστος 
Συνοπτικός 

Μέλλοντας 

θεωρώ 

θεωρείς 

θεωρεί 

θεωρούμε 

θεωρείτε 

θεωρούν(ε) 

θεωρούσα 

θεωρούσες 

θεωρούσε 

θεωρούσαμε 

θεωρούσατε 

θεωρούσαν(ε) 

θεώρησα 

θεώρησες 

θεώρησε 

θεωρήσαμε 

θεωρήσατε 

θεώρησαν/θεωρήσανε 

θα θεωρήσω 

θα θεωρήσεις 

θα θεωρήσει 

θα θεωρήσουμε 

θα θεωρήσετε 

θα θεωρήσουν(ε) 

        

Εξακολουθητικός 

Μέλλοντας 
Παρακείμενος Υπερσυντέλικος 

Συντελεσμένος 

Μέλλοντας 

θα θεωρώ 

θα θεωρείς 

θα θεωρεί 

θα θεωρούμε 

θα θεωρείτε 

θα θεωρούν(ε) 

έχω θεωρήσει 

έχεις θεωρήσει 

έχει θεωρήσει 

έχουμε θεωρήσει 

έχετε θεωρήσει 

έχουν(ε) θεωρήσει 

είχα θεωρήσει 

είχες θεωρήσει 

είχε θεωρήσει 

είχαμε θεωρήσει 

είχατε θεωρήσει 

είχαν(ε) θεωρήσει 

θα έχω θεωρήσει 

θα έχεις θεωρήσει 

θα έχει θεωρήσει 

θα έχουμε θεωρήσει 

θα έχετε θεωρήσει 

θα έχουν(ε) θεωρήσει 



 

να θεωρείτε 

να θεωρούν(ε) 

να θεωρήσετε 

να θεωρήσουν(ε) 

να έχετε θεωρήσει 

να έχουν(ε) θεωρήσει 

      

Άλλοι τύποι 

να θεωρούσα… 

να θεώρησα… 

να είχα θεωρήσει… 

 Προστακτική 

Εξακολουθητική Συνοπτική 

- 

θεωρείτε 

θεώρησε 

θεωρήστε 

 

Παθητική Φωνή 

  

Οριστική 

Ενεστώτας Παρατατικός Αόριστος 
Συνοπτικός 

Μέλλοντας 

θεωρούμαι 

θεωρείσαι 

θεωρείται 

θεωρούμαστε 

θεωρείστε 

θεωρούνται 

[θεωρούμουν]1 

[θεωρούσουν] 

θεωρούνταν(ε) 

[θεωρούμασταν] 

[θεωρούσασταν] 

θεωρούνταν(ε) 

θεωρήθηκα 

θεωρήθηκες 

θεωρήθηκε 

θεωρηθήκαμε 

θεωρηθήκατε 

θεωρήθηκαν/θεωρηθήκανε 

θα θεωρηθώ 

θα θεωρηθείς 

θα θεωρηθεί 

θα θεωρηθούμε 

θα θεωρηθείτε 

θα θεωρηθούν 

        

Εξακολουθητικός 

Μέλλοντας 
Παρακείμενος Υπερσυντέλικος 

Συντελεσμένος 

Μέλλοντας 



 

θα θεωρούμαι 

θα θεωρείσαι 

θα θεωρείται 

θα θεωρούμαστε 

θα θεωρείστε 

θα θεωρούνται 

έχω θεωρηθεί 

έχεις θεωρηθεί 

έχει θεωρηθεί 

έχουμε θεωρηθεί 

έχετε θεωρηθεί 

έχουν(ε) θεωρηθεί 

είχα θεωρηθεί 

είχες θεωρηθεί 

είχε θεωρηθεί 

είχαμε θεωρηθεί 

είχατε θεωρηθεί 

είχαν(ε) θεωρηθεί 

θα έχω θεωρηθεί 

θα έχεις θεωρηθεί 

θα έχει θεωρηθεί 

θα έχουμε θεωρηθεί 

θα έχετε θεωρηθεί 

θα έχουν(ε) 

θεωρηθεί 

 

Υποτακτική 

Εξακολουθητική Συνοπτική Συντελεσμένη 

να θεωρούμαι 

να θεωρείσαι 

να θεωρείται 

να θεωρούμαστε 

να θεωρείστε 

να θεωρούνται 

να θεωρηθώ 

να θεωρηθείς 

να θεωρηθεί 

να θεωρηθούμε 

να θεωρηθείτε 

να θεωρηθούν 

να έχω θεωρηθεί 

να έχεις θεωρηθεί 

να έχει θεωρηθεί 

να έχουμε θεωρηθεί 

να έχετε θεωρηθεί 

να έχουν(ε) θεωρηθεί 

      

Άλλοι τύποι 

[να θεωρούμουν]… 

να θεωρήθηκα… 

να είχα θεωρηθεί… 

  

Προστακτική 

Εξακολουθητική Συνοπτική 

- 

- 

θεωρήσου 

θεωρηθείτε 

 

Έτσι κλίνονται και τα: αποτελώ, ζω, μπορώ, παρακαλώ, προσπαθώ, συγχωρώ 

κ.ά. (Προσοχή: Μερικά δε σχηματίζουν παθητική φωνή!) 

 

Οι τύποι σε αγκύλες δε χρησιμοποιούνται συχνά. 



 

 

Παρατηρήσεις 

Τα ρήματα κοιμάμαι, λυπάμαι, φοβάμαι και θυμάμαι ακολουθούν τον 

σχηματισμό των ρημάτων της Β' συζυγίας – Τάξης 2, αλλά διαφέρουν σε 

αρκετούς τύπους του ενεστώτα και παρατατικού οριστικής (και της 

υποτακτικής) : 

Π.χ. κοιμάμαι – κοιμάσαι – κοιμάται – κοιμόμαστε – κοιμάστε – κοιμούνται 

   κοιμόμουν – κοιμόσουν – κοιμόταν – κοιμόμασταν – κοιμόσασταν – 

κοιμούνταν 

 

Λόγιοι σχηματισμοί ρημάτων 

Υπάρχουν ρήματα στη νεοελληνική γλώσσα που στον Αόριστο 

παρουσιάζουν κάποια ιδιομορφία, επειδή κλίνονται όπως τα αρχαία 

ελληνικά ρήματα. 

 

Τα ρήματα αυτά είναι κυρίως σύνθετα, 

με α΄ συνθετικό πρόθεση (ανά, από, εκ, εν, επί, παρά, συν, κλπ.) 

και β΄ συνθετικό αρχαιοελληνικά ρήματα όπως τα: άγω (= οδηγώ, 

φέρνω), βαίνω (= βαδίζω, πορεύομαι), δεικνύω-δείκνυμι (=δείχνω, 

φανερώνω), λαμβάνω (= παίρνω, δέχομαι). 

 

Λόγω της αρχαίας κλίσης τους, ο Αόριστος στην νέα ελληνική γλώσσα 

χρησιμοποιείται κατά κύριο λόγο στο γ΄ πρόσωπο (ενικού και πληθυντικού). 

 

Μερικά τέτοια ρήματα είναι τα παρακάτω: 

 

► συμβαίνω, αποβαίνω, παραβαίνω, κλπ. 

Το γ΄ πρόσωπο αορίστου γίνεται: συνέβη - συνέβησαν, απέβη - απέβησαν, 

παρέβη - παρέβησαν κλπ. 

► εισάγομαι, αποδεικνύομαι, συλλαμβάνομαι, κλπ. 

Στο γ΄ πρόσωπο αορίστου γίνεται: εισήχθη - εισήχθησαν. 



 

 

• αποδεικνύομαι 

Στο γ΄ πρόσωπο αορίστου γίνεται: απεδείχθη - απεδείχθησαν. 

 

• συλλαμβάνομαι 

Στο γ΄ πρόσωπο αορίστου γίνεται: συνελήφθη - συνελήφθησαν 

 

Άλλα ρήματα που σχηματίζονται με λόγια κλίση είναι τα: 

 

Υφίσταμαι  (= υποβάλλομαι σε κάτι, δέχομαι κάποια ενέργεια, υπάρχω) 

→ γ΄ πρόσωπο: υπέστη - υπέστησαν, 

 

επιτίθεμαι → γ΄ πρόσωπο: επετέθη - επετέθησαν, 

 

αφίεμαι → γ΄ πρόσωπο: αφέθη - αφέθησαν, 

 

επιβάλλομαι → γ΄ πρόσωπο: επεβλήθη - επεβλήθησαν, 

 

αναβάλλομαι → γ΄ πρόσωπο: ανεβλήθη - ανεβλήθησαν, 

 

συντρίβομαι → γ΄ πρόσωπο: συνετρίβη - συνετρίβησαν, 

 

καθίσταμαι(=γίνομαι) → γ΄ πρόσωπο: κατέστη - κατέστησαν 

 

ΠΑΡΑΔΕΙΓΜΑΤΑ 

• Χθες συνέβη σιδηροδρομικό ατύχημα κοντά στο Λιανοκλάδι. Ένα 

αυτοκίνητο 

παρέβη τον Κ.Ο.Κ. και συνετρίβη πάνω στη διερχόμενη αμαξοστοιχία. 

 

• Αεροπλάνο συνετρίβη χθες σε χαράδρα των Άλπεων. Δεν κατέστη 

δυνατόν να κατεβούν διασώστες στη χαράδρα. Οι έρευνες από αέρος για τον 



 

εντοπισμό επιζώντων απέβησαν άκαρπες. 

 

• Χθες συνελήφθησαν οι ληστές γνωστού κοσμηματοπωλείου του 

κέντρου της Αθήνας. 

 

• Ο υπουργός Εξωτερικών υπέστη οξύ έμφραγμα του μυοκαρδίου και 

εισήχθη στο νοσοκομείο. 

 


